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ЕЛЕНА В центъра на
Елена започва

възстановяване
на “изгорялото

училище”.
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Дилян
Млъзев всички улици в Елена

ще са с нов асфалт
● В града се раждат все повече деца, 38 ще влязат в детската градина наесен
● Реновираме и изпълваме със съдържание емблематични сгради
● Ключът към гражданското участие е предложенията да се случват

ДИМА МАКСИМОВА

- Г-н Млъзев, с какви нови
придобивки за гражданите
възрожденска Елена посре-
ща празника си - 21 май?

- През 2018 г. бяха асфалти-
рани редица улици в града и в
някои от по-големите села в
изпълнение на инвестиционна-
та програма, в която имаше и
преходни обекти. Това продъл-
жава и тази пролет.

Реконструираме изцяло ули-
цата към Медицинския център.
Там ще бъде и новият филиал
на Бърза помощ, който пред-
стои Министерството на здра-
веопазването да изгради по
Оперативна програма “Региони
в растеж”. Това е важна транс-
портна връзка, защото е и об-
ходен път към средното учили-
ще, и ще даде възможност за
организация на движението,
която да облекчи трафика.

За реконструкцията прави-
телството осигури 200 хил. лв.
Забавихме се, защото

там минава
главният водопровод,
който захранва
почти целия град

Експлоатационното дружество
осигури подмяната му. Новата
тръба гарантира, че положени-
ят асфалт няма да се разкопа-
ва в близките години. С включ-
ването в инвестиционната про-
грама на още няколко улици,
както и междублоковите алеи
в кв. “Север” през следващата
година, целият град ще бъде
преасфалтиран.

Приключи санирането на 4
жилищни блока по Национал-
ната програма за енергийна
ефективност на обща стойност
близо 2 млн. лв.

(Продължава на II и III стр.)

600 000 лв. влагат
за нови тротоари

асфалтиране и ремонт на улици
и прилежащите тротоари. Сред-
ствата са за благоустрояване на
34 улици в града и селата, пове-
чето от които не са ремонтирани
основно от десетилетия.

За 2019 г. са осигурени и 320
хил. лв. за ремонт на общински
пътища.

Доброто състояние на улична-
та и общинската пътна мрежа са
приоритет. Целта е да се подоб-
ри качеството на живот на хората,
градът и селата да станат по-при-
влекателни и за туристите, които с
всяка година стават все повече.

ДИМА МАКСИМОВА

Договор с фонд “Земеделие”
за ремонт на тротоарите към

23 преасфалтирани улици подпи-
са община Елена. Проектът по
Програмата за развитие на сел-
ските райони е за 616 хил. лв.
без ДДС.

С европейските средства ще

се обновяват настилки, бордюри,
съоръжения по пешеходните
алеи, за да добият реновираните
улици още по-завършен вид. Ще
бъдеизцялоремонтиранаиасфал-
тирана, с нови тротоари ул. “Въз-
рожденска” в центъра на Елена.

Над 840 хил. лв. ще инвестира
тази година община Елена за
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През 2020 г. всички улици...
(Продължение от I стр.)

Напредва дългоочакваната
енергоефективна реконструкция
на сградите на средното училище.

Такъв ремонт не
е правен от 50 г.

Сградата грейна, тя беше сива и
безлична. Изградена е нова ото-
плителна инсталация на пелети и
дървесен чипс. Монтирана е то-
плоизолация, подменена е догра-
мата, осветителните тела, вклю-
чително на физкултурния салон.
Има нов покрив, инсталация за
битова гореща вода за съблекал-
ните и басейна. Според изпълни-
телите до края на август строи-
телството ще приключи и новата
учебна година ще започне с об-
новена сграда - 1,8 млн. лв. е
стойността на ремонта.

Приключи санирането на 4 жи-
лищни блока по Националната про-
грама за енергийна ефективност на
обща стойност близо 2 млн. лв.

- Кои са големите проекти
през 2019 г.?

- Предстои възлагане на още
един обект, средствата за който
са осигурени целево от правител-
ството - важен мост в западната
част на града, осигуряващ обход
на централната улица при нео-
бходимост. В момента реката се
пресича през брод, което е опас-
но и невинаги възможно. През
м.г. водещата към този брод ул.
“Г. С. Раковски” беше основно
преасфалтирана. Освен моста ще
бъдат направени и подпорните
стени в съседство, те са част от
проекта за изграждане на главен
канализационен колектор в града.
Вече имаме избран изпълнител и
през юни ще стартират строител-
ните работи по трансграничния
проект с румънската община Ме-
джидия за възстановяване на “из-
горялото училище” в неговия ав-
тентичен вид и превръщането му
в художествена галерия.

Обсъждаме с
обществеността идеи за
емблематичната сграда
на старата гимназия,

която е свидно наследство за жи-
телите на Елена, и освен че е
внушителна, има твърде интерес-
на история. През 1925 г. инициа-
тивен комитет за отбелязване на
50г.откончинатанаИларионМака-
риополскиотправяапелкъмвсички
родолюбивибългаридадарятсред-
ства за построяване на училището
паметник, защото по онова време
в Елена не е имало гимназия.

Архитектурният проект е даре-
ние от арх. Юрдан Миланов,
проектирал половината обществе-
ни сгради в София.

Подехме инициативата учили-
щето да бъде обявено за истори-
чески паметник на културата как-
то заради тази родолюбива ини-

интерес към закупуване на имоти.

Когато пътят е добър
и има водоснабдяване,
има търсене

и се покачват цените на имотите,
има и инвестиции. По този начин
заедно с гражданите планираме
разпределението на средствата.

- Какви са резултатите в ту-
ризма за 2018 г. и очакванията
ви за тази година?

- Има трайно повишаване на
интереса към региона и устойчив
ръст на туристопотока. Над 1800
места е категоризираната легло-
ва база. Продължаваме разясни-
телната кампания за още некате-
горизирани обекти. Правим го и ин-
директно – там, където има повече
категоризирани обекти и отчетени
нощувки, планираме приоритетно
изграждане на инфраструктура.

Това е още един стимул за хо-
рата да спазват регламентите, да
излязат “на светло”.

Наблюдава се разнообразяване
във вида на услугите, вече някол-
ко хотела предлагат възможности
за спа туризъм, което се харесва
и води нови посетители. Увелича-
ва се броят на базите за настаня-
ване, които през лятото и зимата
приемат “зелени” и “бели” учили-
ща. Доста хотели и къщи за гости
направиха инвестиции, ремонти-
раха местата си за настаняване и
очакват гостите с по-добри усло-
вия за летния сезон.

Има оживление, което обаче е
и предизвикателство за инфра-
структурата – места за паркиране
в центъра на града, недостиг на
питейна вода в някои села, къде-
то водопроводите са остарели,
нестабилно електрозахранване.
Но това е нормално, туризмът из-
исква съответни вложения от
страна на общината и експлоата-
ционните дружества.

- Има ли нови производства
и бизнес начинания в града?

- От миналата година месопре-
работвателното предприятие в
Елена възобнови дейността си,
тръгна с доста добра продукция и
има пазар сред потребителите,
които предпочитат по-качествени
продукти. Знам за няколко инве-
стиционни намерения за произ-
водство на традиционните сурово-
сушени месни деликатеси - елен-
ски бут, филе “Елена”. Отдаваме
този интерес, разбира се, и на
Празника на еленския бут, който
през последните години набра
огромна популярност.

С еленските деликатеси е
свързана и инвестиция на млад
предприемач - до момента
единственият лицензиран произ-
водител на еленски бут. Той откри
прекрасен магазин в центъра на
града, който се намира в къщата
наП.Ю.Тодоровиудачносевпис-
ва в нейния стил.

циатива, така и заради свърза-
ността му с имената на Иларион
Макариополски и на арх. Юрдан
Миланов. То е и в непосредстве-
на близост и представлява есте-
ствен ансамбъл със сградите от
музейния комплекс “Даскалолив-
ницата” и Часовниковата кула –
паметници на културата от нацио-
нално значение.

Обновяването на училищната
сграда ще бъде част от проектно
предложение по приоритетна ос
6 на ОП “Региони в растеж” за
развитие на регионалния тури-
зъм, за което вече проведохме 3
работни срещи с местната общ-
ност. Идеята е да бъде устроена
многофункционална сграда - цен-
тър, в който могат да се провеж-
дат различни събития, или както
се пошегуваха консултантите -
еленското НДК. Така ще се оси-
гури заетост на легловата база в
града и през седмицата.

Друго предложение по проекта
е част от експозициите, уредени
в “Даскалоливницата”, да бъдат
преместени и да бъде възстано-
вен нейният облик като класно
училище. Даже има идея гид в
ролята на Иван Момчилов да по-
среща туристите и да им препо-
дава. Смятам, че имаме всички
дадености да се преборим за та-
къв проект, който ще мобилизира
обществена енергия в подкрепа
на развитието на регионалния ту-
ризъм, както навремето това е
станало за училището паметник.

Залагаме на участието
на гражданите при
обсъждане на
бюджета за 2020 г.

и инвестиционната програма.
Те идват, аргументират предло-

женията си и след като се слу-
чат, това мотивира следващите.
Ключът към гражданското учас-
тие е нещата да се случват.

Тази година група младежи по-
искаха да бъде изградена пло-
щадка за скейтборд. В момента
се изработва проектът на площ
около 600 кв. м в парк “Калето”.
Понеже не разполагаме с много
средства, първоначално ще на-
правим площадката, оградата и
ще монтираме няколко съоръже-
ния, в следващите години ще бъ-
дат добавяни нови.

- Докъде стигнахте с рехаби-
литацията на общинската пътна
мрежа, която бе проблем за
развитие на инвестициите в ту-
ризма в Еленския Балкан?

- Общинската пътна мрежа е
около 260 км, така че предвид
възможностите за годишни зада-
чи и амортизационния срок реха-
билитацията є ще бъде по-скоро
перманентен процес в годините,
отколкото еднократна инвестиция.
Стремим се да рехабилитираме
пътищата, по които преминават
обществените и ученическите ав-
тобуси, както и онези, които вод-
ят към места с туристически по-
тенциал, където има и повишен
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Хубаво е, че производството
на еленски бут ще се разширя-
ва с нарастване на неговата по-
пулярност, но е

важно да се спазва
оригиналната
технология

и качеството, за да не се опорочи
реномето на продукта. Такава
опасност има за прочутия елен-
ски мед. Нашите пчелари, които
вече са предприели стъпки в за-
щита на географско указание -
мед от Еленския край, са много
притеснени. Идва някой, който
има 200-300 кошера в полето, по-
ставя 20 кошера в нашия регион
и после обявява цялата си про-
дукция като мед от Еленския
Балкан. А пашата за пчелите не
стига. В тази връзка отправихме
запитване до Националния бран-
шов съюз на пчеларите, МЗХ,
НСОРБ, агенцията по храните.
Настояваме за законов регла-
мент, който да даде определени
правомощия на местната власт и
браншовата организация за уре-
ждане на дейността на пчелари-
те. Ще поставим тази тема и в
рамките на тазгодишния празник
на еленския мед през юли.

- Връщат ли се младите хора
в Елена?

- В последно време много мла-
ди хора казват, че Елена се пре-
връща в чудесен град за отгле-
ждане на малки деца – със спо-
койствието и чистия въздух, с
детските площадки, със стадиона,
който през 2015 г. основно рено-
вирахме. За него един наш нов
съгражданин, купил имот в с. Ма-
рян, каза, че е “спортно бижу”.
Той е бивш състезател по бягане
с препятствия и формира групи от
деца, които желаят да се занима-
ват с лека атлетика. Ще се про-
веде и първият лекоатлетически
турнир.

При хубаво време целият пло-
щад е пълен с майки с колички.
През последните години в Елена
се родиха доста деца, тази есен в
детската градина ще постъпят 38,
а онези, които напускат, за да
тръгнат на училище, са малко над
20. Интересно е, че механичният
прираст в Елена за м.г. е положи-
телен, макар и с малко.

Има хора, които се
заселват в Елена -
даже и чужденци

Вярно, че все още това са по-ско-
ро “бели лястовици”, но вероятно
в рамките на 5-10 г. ще имаме
“цели ята” от хора, предпочели да
пътуват до местоработата си, а
да живеят в малки градчета като
Елена – заради изцеждащата ди-
намика на големите градове, за-
ради задъхващата се инфраструк-
тура и замърсения въздух. Засега
този процес е само възможен
сценарий, но той е и предизвика-
телство към местната власт.

Ще трябва да сме готови за не-
го, да отговорим на интереса, да
посрещнем завръщащите се в
родното гнездо или избралите да
се заселят в нашия регион с
адекватни услуги и управленски
решения, за да ни предпочитат и
остават тук.

- Има няколко месеца до
местните избори. Ще се канди-
датирате ли за нов мандат, за
да довършите започнатото?

- Много е рано да се говори, но
не съм казал, че няма да се кан-
дидатирам. Наближат ли избори-
те, слухове ме пращат я в Брюк-
сел, я другаде.

- Вашето пожелание към бал-
канджиите за празника?

- Да са здрави и достойни бал-
канджии. Твърдо да устояват на
изпитанията. Да пазят и да съ-
храняват традициите, да са пред-
приемчиви, да реализират идеите
си и да са удовлетворени от по-
стигнатото. И още нещо, което
много харесвам напоследък - да
бъдат смели в мечтите и скромни
в желанията си.

Лекар и общински
експерт - новите
почетни граждани
ДИМА МАКСИМОВА

Високото звание
се присъжда
на д-р Марчо
Марков и на
Валентина
Мирчева

Т
равматолог и дълго-
годишен общински
експерт са удостое-

ни на тържествена сесия
на общинския съвет с ви-
сокото звание “почетен
гражданин на Елена”.

Д-р Марчо Марков по-
лучава признанието за-
ради своя принос в
областта на здравеопаз-
ването, както и оказвана-
та висококвалифицирана
помощ на жителите на
Елена.

След завършване на
средно образование в
родниясиградтойследва
медицина в Плевен. През
1993 г. постъпва на рабо-
та в болницата за спешна
помощ “Пирогов” в Со-
фия. От 2010 г. е главен
административен лекар
на травматологичната
клиника. Има над 30 пу-
бликации в издания в
България и в чужбина.
СпециализиралевШвей-
цария, член е на няколко
българскиимеждународ-
ни асоциации по ортопе-
дия и травматология. За-

ради безспорните си про-
фесионални постижения
той е носител на награда-
та “Д-р Димитър Моллов”
на лекарския съюз.

Валентина Мирчева е
удостоена заради дей-
ността си в областта на
стопанския и обществе-
ния живот, както и за без-
спорния принос за утвър-
ждаване на местното са-
моуправление в община
Елена.

Завършила е икономи-
ка на търговията. През
1991 г. започва работа в
община Елена, където
разгръща своя експертен
и организационен потен-
циал. Подготвя поредица
от проекти за наредби,
правилници, инструкции,
станали основа за регла-
ментиране на обществе-

ните отношения на ме-
стно ниво.

През различни перио-
ди работи като секретар в
общинаЕленаивобщина
Сухиндол. Канена е за
лектор от националното
сдружение на общините.

Заради любовта є към
децата и умението да им
предава вълшебството на
народната танцова тради-
ция общинските съветни-
ци удостоиха с едностра-
нен плакет Йорданка
Грънчарова, художествен
ръководител и основа-
тел на танцова форма-
ция “Балканджийче”.

В продължение на 25
години поколения тан-
цьори покоряват нацио-
нални и международни
сцени, като представят
Елена и еленския дух.

Основателката
на формация
“Балканджий-
че” Йорданка
Грънчарова
(вдясно) полу-
чава награда
от общината
за 25-годишни-
ната на състава.

ДИМА МАКСИМОВА

Изпълнителният директор на Све-
товната банка Кристалина Георгиева
ще открие родова среща на потомци-
те на болярина Кършо и на други ста-
ри еленски родове в балканския град
на 1 юни.

Деветата среща е под наслов “Бун-
товни поколения”, а Георгиева е
председател на Инициативния коми-
тет.

Пред участниците ще бъдат изнесе-
ни исторически доклади за живота и
делото на Иван Стоянов Кършов,
Иван Попхристов Кършовски и д-р
Йордан Брадел.

Ученици ще представят своите пра-
деди в инициативата “Син съм на
юнашко племе”. Ще бъде обсъдена
възможността догодина тя да прерас-
не в едно по-мащабно предизвикател-
ство, свързано с осмислянето на гло-
балните въпроси – какво сме получи-
ли от предците, как ще го съхраним и
развием, какво ще завещаем на ид-
ните поколения.

Потомците на еленските родове ще
поднесат цветя пред паметниците на
братята Кършовски и на хаджи Йор-
дан Брадата.



ЕСТАРТ ЕЛЕНА

Диляна Желязкова, Станислава Петкова и Василена Димитрова, които отиват на надпревара в САЩ
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Отбор от Елена на световно
по креативен дизайн

ДИМА МАКСИМОВА най-високите резултати от всич-
ки участници в България”, казва
Светослав Михайлов, ръководи-
тел направление “Информацион-
ни и комуникационни техноло-
гии” в СУ “Иван Момчилов”.

През 2014 г. за първи път учи-
лището класира ученик за съ-
стезанието в САЩ - Атанас Ша-
лаверов, който беше обявен за
национален първенец и участва
в раздела за PowerPoint 2013.

През 2016 г. за финалите се
класира Десислава Кафадарова
в раздела за креативен дизайн.
Година по-късно Елена отново
имаше участник в същата кате-
гория и това беше Стоян Чом-
пов.

Организатор на националните
квалификации е Сдружението на
завършилите Стопанския факул-
тет на СУ “Св. Климент Охрид-
ски”, а ръководител на нацио-
налните отбори е доц. Николай
Нетов. Тази година световното
състезание по креативен дизайн
ще се проведе от 28 до 31 юли в
хотел “Мариот” в Манхатън. Та-
лантливите тийнейджърки ще
защитават честта на Елена и
България.

Състезанието
ще се проведе
в края на юли

в Ню Йорк

Т
ри ученички от училище
“Иван Момчилов” в Елена
ще участват в най-голямото

световно състезание по креати-
вен дизайн за младежи в Манха-
тън, Ню Йорк.

Диляна Желязкова и Василена
Димитрова от XI “а”, и Станисла-
ва Петкова от X “а” се подготвя-
ха заедно с Николета Ралчева,
Николай Иванов, Светослав Вър-
банов, Надежда Никифорова и
направиха общо 20 успешни
сертификации на три различни
версии на Photoshop и Illustrator.

Те са в профил “Информацион-
ни технологии” и изучават тези
продукти в редовните си часове.
Допълнително се подготвяха за
сертификационния изпит и него-
вите особености.

“Учениците от Елена показаха

Теодора Димова с приза
“Стоян Михайловски”

ДИМА МАКСИМОВА

Теодора Димова - писа-
тел и драматург, е таз-

годишният носител на ли-
тературната награда
“Стоян Михайловски”. Тя е
9-ият автор, отличен с по-
четния знак, след проф.
Иван Славов, редакцията
на в. “Стършел”, Георги Да-
наилов, Стефан Цанев,
Георги Господинов, Георги
Мишев, Христо Медника-
ров и Недялко Йорданов.

През 2017 г. литератур-
ната награда става част от
новоприетата Наредба за
символите, почетните зна-
ци, отличията и почетните
звания в община Елена. С
нея се удостояват бележи-
ти творци с безспорни за-
слуги, достойни продължи-
тели на делото на Стоян
Михайловски.

Теодора Димова е дъще-
ря на големия български
писател Димитър Димов.
Първият є роман - “Емине”,
е с блестящи отзиви. Вто-
рият - “Майките”, печели
голямата награда за нов
български роман на 2004 г.
Книгата е с Голямата на-
града за източноевропейс-
ка литература във Виена.

Теодора Димова е носи-
тел и на други големи ли-
тературни награди, а по-
четния знак “Стоян Михай-
ловски" ще получи на це-
ремония на 24 май.

Има 11 издания у нас и е
преведена на 9 езика.
През 2001 г. пиесата є “За-
мъкът Ирелох” печели суб-
сидия за постановка сред
драматурзи от балканските
страни. Участвала е в меж-
дународни уъркшопи по
драматургия.

СУ“Иван Момчилов” изпрати тържествено 38 абитуриенти от випуск 2019. Сред
тях 11 са отличници, 7 са защитили сертификати на Кеймбридж за владеене на
английски, а двама са със сертификати на “Майкрософт”. 15 випускници вече са
приети в университети още преди матурите.
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